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Svar på 10-dages forespørgsel vedrørende advokatbistand til 

kommunen stillet af Solveig Munk, Enhedslisten  

 

 

 

Borgmesterens Afdeling har den 5. februar 2025 modtaget en 10-dages fo-

respørgsel vedrørende advokatbistand til kommunen fra Solveig Munk (En-

hedslisten). 

 

Besvarelsen er afgrænset efter aftale med Solveig Munk. 

 

Hvilke advokatfirmaer har kommunen søgt hjælp hos i indeværende 

byrådsperiode? 

 

Aarhus Kommune har på baggrund af et EU-udbud indgået rammeaftale 

vedrørende levering af juridisk rådgivning og bistand (advokatydelser) med 

en række advokatfirmaer. I indeværende byrådsperiode har kommunen haft 

rammeaftale med følgende advokatfirmaer: 

 

I perioden 1. januar 2022 – 30. november 2024: 

- Bech Bruun Advokatpartnerselskab 

- DAHL Advokatpartnerselskab 

- Horten Advokatpartnerselskab 

- Norrbom Vinding I/S 

- Poul Schmith I/S 

 

I perioden 1. december 2024 – d.d.: 

- Bech Bruun Advokatpartnerselskab 

- DAHL Advokatpartnerselskab 

- DLA Piper Denmark Advokatpartnerselskab 

- Konsortiet: Civitas Advokater P/S og Molt Wengel Advokatpartnersel-

skab 

- Norrbom Vinding I/S 

- Poul Schmith I/S 

 

Rammeaftalerne er ikke eksklusive, og Aarhus Kommune har derfor tillige 

anvendt en række øvrige advokatfirmaer. Det drejer sig primært om: 

- Advokatfirmaet Grotkjær Elmstrøm  

- Bird & Bird Advokatpartnerselskab 

- Bruun & Hjejle Advokatpartnerselskab 

- Codex Advokater Advokatpartnerselskab 

- Gorrissen Federspiel Advokatpartnerselskab 

- Holst, Advokater Advokatpartnerselskab 

- Kromann Reumert 

- Lundgrens Advokatpartnerselskab 
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- Plesner Advokatpartnerselskab 

- TVC Advokatpartnerselskab 

 

I hvilke sager har kommunen søgt ekstern advokatbistand, og af hvilke 

årsager? Det ønskes udspecificeret, hvilke magistratsafdelinger der 

har søgt advokatassistance til hvilke sager. 

 

Beslutningen om at anvende ekstern advokatbistand i en konkret sag træffes 

decentralt i den enkelte magistratsafdeling. Borgmesterens Afdeling har ikke 

overblik over i hvilke sager, der er anvendt advokatbistand, eller de konkrete 

begrundelser herfor, men generelt anvender kommunen advokatbistand i 

forbindelse med tvistesager som rets- og voldgiftssager, klagenævnssager 

mv. Desuden kan der i større og komplekse sager være behov for at ind-

købe specialiseret viden, idet kommunens jurister ikke vil kunne opbygge 

samme grad af specialistviden som på de større advokatkontorer, ligesom 

der kan være et hensyn til, at kommunen ikke undersøger sig selv (advokat-

undersøgelser mv.), som tilsiger, at der indkøbes ekstern uvildig bistand. 

 

Herudover har Magistratsafdelingen for Sociale Forhold og Beskæftigelse 

frem til 30. november 2023 haft udliciteret regresopgaven på sygedagpenge-

området til Advokatfirmaet Grotkjær Elmstrøm. 

 

Det er desværre ikke muligt inden for rammerne af en 10-dages forespørg-

sel at udspecificere, hvilke magistratsafdelinger der har søgt advokatbistand 

til hvilke sager, idet det kræver en omfattende analyse af de tilgængelige op-

lysninger fra kommunens økonomisystem. 

 

Hvad har betalingen været for hver af sagerne, hvordan er betalingen 

bevilget og hvordan er udgiften finansieret? 

 

Udgiften til advokatbistand afholdes af den magistratsafdeling, der har bestilt 

bistanden. I forbindelse med rets- og voldgiftssager er der dog mulighed for i 

forbindelse med regnskabsaflæggelsen at opnå en rammekorrektion for de 

advokatudgifter, som overstiger 25.000 kr., under forudsætning af, at der er 

anvendt et advokatfirma på kommunens rammeaftale til at føre sagen. 

 

Det er desværre ikke muligt inden for rammerne af en 10-dages forespørg-

sel at oplyse, hvad der er betalt for ekstern advokatbistand i de enkelte sa-

ger, idet det kræver en omfattende analyse af de tilgængelige oplysninger 

fra kommunens økonomisystem. Det samme gælder oplysning om, hvordan  

betalingen konkret er bevilget og finansieret.  

 

*** 

 

Såfremt der ønskes oplysninger om enkeltstående konkrete sager, opfordres 

der til at spørge nærmere ind til disse. 
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Anders Winnerskjold 

Borgmester 

   / 

Martin Østergaard Christensen 

Stadsdirektør 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


